
Zápis ze schůze výboru České společnosti entomologické, 
konané 16. 2. 2019 v Praze 

 
členové výboru 

přítomni: S. Benedikt, S. Bílý, L. Čížek, J. Farkač, P. Kment, P. Moravec, J. Rolčík, J. Růžička, 
L. Sekerka, J. Schneider, M. Škorpík 

 omluveni: A. Bezděk, D. Král, V. Novák, J. Šumpich, P. Vonička 
neomluveni: 

revizní komise 
 přítomni: O. Hovorka, B. Zbuzek 
 omluveni: P. Zahradník 
předsedové poboček a sekcí 

přítomni: S. Benedikt, P. Heřman, Z. Kletečka, T. Kopecký 
omluveni: Z. Laštůvka, J. Šťastný, D. Trávníček, M. Trýzna, L. Tůma, J. Vávra, V. Vrabec 
neomluveni: 

hosté 
Ing. Radek Hejda (AOPK ČR) 

 
Program: 
1. Kontrola zápisu z minulé schůze (D. Král) 
2. Hospodářská zpráva (V. Novák) 
3. Redakční zpráva (J. Růžička) 
4. Zpráva knihovníka (P. Kment) 
5. Členské záležitosti (D. Sommer) 
6. Příprava Valného shromáždění (S. Benedikt, J. Farkač) 
7. Různé 

a. Žádost S. Benedikta o dotaci ve výši 4.015 Kč na tisk reprezentačních výtisků (20 ks) 9. ročníku 
internetového časopisu Západočeské entomologické listy (www.entolisty.cz). 

b. Ceny ČSE na Zoologických dnech 2019 (P. Kment) 
c. Nové webové stránky – představení pracovní verze nového webu (J. Rolčík, J. Schneider) 
d. Úmrtí RNDr. Jaromíra Strejčka (S. Benedikt) 
e. Problém zonace NP Podyjí (L. Čížek) 
f. Kauzy o prodeji chráněného hmyzu (S. Benedikt) 

 
1. S. Benedikt zastoupil omluveného D. Krále a přivítal přítomné na první schůzi tohoto roku, provedl 

kontrolu zápisu z minulé schůze. Výbor je usnášení schopný (11/16). 
2. J. Schneider zastoupil omluveného V. Nováka a seznámil přítomné s hospodářskou situací 

společnosti, kterou V. Novák pro toto jednání zpracoval. Na účtu společnosti je aktuálně 280.183,- 
Kč. 

3. J. Růžička informoval o vydání Klapalekiany 3-4/2018. Do nového čísla je vysázeno 30 strana a 
mělo by vyjít v průběhu léta. 

4. P. Kment informoval, že v knihovně se nic nezměnilo. Jedna z brigádnic končí a nahradí ji D. 
Sommer v doplňování přírůstků do knihovny. Druhá brigádnice by měla aktualizovat digitální verzi 
knihovny. 

5. D. Sommer předložil devět nových žádostí o členství (Coffin S., Dítě P., Goshka D., Hovorka T., 
Kadlec T., Pálek V., Podholová P., Pražák J., Vašíček M.), přijati plným počtem hlasů (11/0). Členské 
záležitosti zaslal D. Sommer emailem před uskutečněním schůze. 

6. S. Benedikt a J. Farkač představili program VS. Program doplněn o nové ocenění (M. Skuhravá, P. 
Špryňar a J. Strejček in memoriam). Žádný návrh na čestné členství nebyl předložen. Schváleno 
(11/0). 

7. Různé 
a. Žádost S. Benedikta o dotaci ve výši 4.015 Kč na tisk reprezentačních výtisků (20 ks) 9. ročníku 

internetového časopisu Západočeské entomologické listy (www.entolisty.cz). Schváleno 
korespondenčně (9/0/3). 
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b. P. Kment informoval o předání ceny ČSE na Zoologických dnech 2019. Za nejlepší přednášku 
obdržel cenu A. Damaška (odměna 5.000 Kč), za nejlepší poster T. Hlaváček (odměna 3.000 
Kč). 

c.  J. Rolčík a J. Schneider informovali o stavu webových stránek. Stránky jsou hotové, musí se 
ovšem doplnit texty do stránek. V provozu by mohly být v průběhu března. 

d. Pohřeb Jaromíra Strejčka 25. 2. v 11:20 v Malé obřadní síni ve Strašnicích. Sv. Bílý se domluví 
s J. Jelínkem, aby některý z nich přednesl smuteční řeč na pohřbu. ČSE zakoupí pohřební věnec 
(zařídí J. Farkač). (Schváleno 11/0). 

e. L. Čížek zaslal podklady k zonaci NP Podyjí emailem. L. Čížek představil krátce problematiku 
ochrany přírody v NP a problém okolo nové zonace. Zdůraznil důležitost managementů 
v některých lokalitách NP. L. Čížek připraví návrh stanoviska a požádá o podporu ČSE. 
Záležitost bude podrobně probrána na následující schůzi. Schváleno (11/0). 

f. S. Benedikt zahájil diskusi o prodeji zvláště chráněných druhů. S. Benedikt navrhl, aby se ČSE 
připravila na podobné kauzy a dokázala k nim zaujmout jasný postoj a jednotný postup v těchto 
případech ve spolupráci s AOPK ČR. Do diskuse se zapojil především R. Hejda (host, AOPK) a 
T. Kopecký. Bylo dohodnuto vytvoření expertní skupiny ČSE, která ve spolupráci s AOPK bude 
řešit návrhy úprav v legislativě s cílem dosáhnout legislativních norem vstřícných a 
nerestriktivních pro entomologické aktivity. S. Benedikt vyzval členy výboru, aby se snažili 
osobně zasadit o osvětu v této problematice u veřejnosti prostřednictvím vystoupení a publikací 
v nejrůznějších médiích. Složení expertní skupiny: T. Kopecký, M. Škorpík, J. Farkač. 
Problematika kvůli své obsáhlosti bude podrobněji probrána na příští schůzi výboru. Schváleno 
(11/0). 

 
 

Druhá schůze výboru v roce 2019 se uskuteční v březnu. 
 
Zapsal: D. Sommer 
Schválili: přítomní členové výboru ČSE 
Verifikoval: S. Benedikt 


